
Ugelbølle Friskole – Visionsdag d. 30.1.2024  
 
Deltagere: 
Jacob – Skoleleder, Christoffer, Robert, Mickey, Patricia, Peter, Jacob Ramsey, Signe, 
Jørgen (via Teams), Patricia (delvist). 
 
Fraværende: 
Simone, Helle (medarbejderrepræsentant) 
 
08.00-08.30: Indflyvning og status JJ 
 
- Der er aHoldt ansæIelsessamtaler lige inden juleferien. Fem kandidater var Ml samtale ud af i alt 
12 ansøgninger.  Især kompetence indenfor Håndværk og Design samt MatemaMk var eRersøgt. Vi 
fået generelt meget kompetente ansøgere Ml skolen, og det gælder også denne gang. Der er blevet 
ansat en kvindelig, uddannet lærer med erfaring fra friskole og eRerskoler.  
 
SamMdig er der ansat en mandlig lærer med linjefag i biologi, idræt, matemaMk og Natur og 
Teknologi. Begge medarbejdere starter pr. 1. februar. Den ene starter i team 1, og den anden bliver 
lidt en ”flyver” på tværs af forskellige klasser Ml en start. 
 
En kvindelig lærer er blevet ”bevilget” en tre-måneders selvbetalt orlov, da hun skal på en længere 
udlandsrejse. En af de to nye lærere vil dække vedkommendes skema. DeIe er også en af 
årsagerne Ml udsæIelsen af fesMvalen. 
 
- Snestormen gav lidt udfordringer med en del forstyrrelser i undervisningen. Der er enighed om, 
at situaMonen ikke kunne være håndteret så meget anderledes. ”Den falske snestorm” var en 
naturlig reakMon ovenpå ”runde 1”. 
 
- Status på Jacobs uddannelse; Sidste eksamen indMl videre er vel overstået. Næste modul tages 
senere, og uddannelsen pauses for nu så der er ”ro på bagsmækken” og fokus på personaletrivsel. 
 
- Der har været et arbejdsmøde med Rikke (lærer) og Karen (pædagog) om ”mellemformer”; der er 
dialog om særlig undervisning for børn med særlige behov, der f.eks. kan mødes i et særligt rum. 
Der er børn på alle trin, der har særlige behov og som måske har brug for mere ro eller andet. Det 
er ikke nødvendigvis de samme børn, der har behov for at deltage hver dag. En organisering kunne 
være 1.-3. klasse sammen og 4.-6. klasse separat. Der arbejdes videre med deIe på forsøgsbasis. 
 
- Evalueringsmøder: Der er blevet aHoldt et i december og et i januar. Mødet i december var lidt 
”følsomt” med fokus på de mange forandringer bag os, og Ml januar-mødet var der lidt mere fokus 
på at se fremad med fokus på værdierne for skolen især. Der er f.eks. aRalt at Ugelbølle Friskole 
skal have genskabt et større fokus på værdien ”fællesskab”. Det gøres bl.a. ved at 
Morgensamlingen genindføres på samme måde som Mdligere. Der er igangsat en yderligere proces 
for italesæIelse af værdierne på skolen. 
 



- Der arbejdes på undersøgelse af det psykiske arbejdsmiljø i form af en APV. DeIe er aRalt med 
SAU-udvalget. Vi tager godt fat i Mlbagemeldingerne fra APV og sørger for at tage ”acMon” på de 
Mng der er nødvendige. 
 
- Der har været møder med FSL, hvoreRer en FSL-konsulent har kontaktet Jacob for et møde med 
TR og Jacob for en snak om den dialog, der skal være i forhold Ml det kommende samarbejde. Vi 
drøRede hvorvidt et medlem fra bestyrelsen skulle deltage. Det er der enighed om, at vi ikke skal. 
 
- Jacob har rakt ud Ml en erhvervspsykolog for en deltagelse i samarbejdet med SAU-udvalget om, 
hvordan der skal arbejdes videre med værdierne. Erhvervspsykologen er fra firmaet UKON og har 
stor erfaring indenfor skoleverdenen. 
 
- AnsæIelse af pædagoger: Karen, Philip og Jacob havde samtaler med 5 ud af 13 ansøgninger. Alle 
5 kunne i princippet starte på skolen i morgen; de virkede virkelig kompetente/dygMge. Det er 
skønt at skolen fortsat Mltrækker stærke medarbejdere med noget på hjerte.  
Der er ansat to pædagoger: Elisabeth bor pt. i Aalborg, men vil flyIe snarest. Uddannet pædagog i 
2023 og har arbejdet bl.a. på Hobro Friskole – og en helt anden ”branche”. Vi har derudover også 
ansat i Esben, der er pædagog – spiller heavy, bor i Grenå og er mega-moMveret for at starte på UF. 
Esben er ansat pr. 1. maj – måske før med en løbende opstart. 
 
- Karen og Jacob har holdt møde med en dygMg lydmand, der kan skaffe den gode lyd Ml den 
kommende fesMval. Planen er der bliver både en del der henvender sig Ml byens børnehaver, en del 
for skolen og en del for resten af byen, dvs. der kan blive en åben del for Forsamlingshuset, hvor 
der kan sælges øl, mad m.v.. Der skal ske koordinering med Parklauget, Forsamlingshuset og 
Distriktsrådet. Jacob indkalder de respekMve interessenter Ml et koordinerende møde i uge 8. 
 
- Jacob har personligt ganske travlt med varetagelsen af lederopgaven for alle syv spor, 
vikardækning, diverse løbende ad hoc opgaver, MUS-samtaler m.v. Bestyrelsen rækker ud og 
Mlbyder at aRage opgaver. Jacob tager fat når vi kan hjælpe fra bestyrelsen. 
 
08.30-09.00: AnsæGelse af en ny pædagogisk leder – status/update 
Der er igangsat en dialog om ansæIelse af den kommende pædagogiske leder. Personalet er 
involveret. Annoncen Ml sMllingen er snart klar Ml udsendelse.   
Der forventes ansæIelsessamtaler 18. og 21. marts, og dermed kan der ansæIes forventeligt pr. 1. 
maj. 
Christoffer, Jørgen og Peter er bestyrelsens repræsentanter i ansæIelsesudvalget. 
 
09.00-10.30: Byggeri og tanker herom 
Vi er alle sammen irriterede over at betale en voldsom leje af ”pavillon”-bygninger, når vi måske på 
længere sigte kunne bruge de samme penge bedre på bygninger vi selv ejede. Især hvis disse 
kunne give bedre rammer for undervisning og friMdsdel. På den baggrund arbejdes løbende med 
en fremMdsvision om nye bygninger. 
 
Mickey præsenterede et notat om muligt fremMdig skoleMlbygning. Der er nedsat et byggeudvalg 
med følgende deltagere: 



- Mickey 
- Robert 
- Jacob R. 
 
Der skal tages et møde med Jytas om genforhandling af kontrakterne på pavillonerne. AcMon Jacob 
og Christoffer. Der skal alene ske 1-årige fornyelser af lejekontrakten. 
Christoffer taget fat i Forsamlingshuset for en vurdering af om den pulje, der er afsat Ml 
udarbejdelse af en helhedsplan for området. 
Jacob R. indkalder Ml et kaffemøde med Forsamlingshusets for at drøRe en fælles plan. 
Mickey tager indledende snak med Syddjurs Kommune om, hvilke muligheder der reelt ligger, hvis 
vi skal bruges kommunens opbakning Ml at sMlle en økonomisk sikkerhed. 
 
10.30-12.00: Skolen i samskabelse med byen + parken/flere legeredskaber/fondsansøgning 
Vi ønsker et fokus på samskabelse af byen. 
 
Christoffer Mlbagemelding eRer møde i Parklaug: 
 

- Det er blevet lidt mere bøvlet at aflevere børn efter rundkørslen. Kunne det give mening 
med ”kys-og-kør”-stykket langs Langkær. Parklauget vil gerne støtte op om en sådan 
anlæggelse, hvis skolen til gengæld vil hjælpe/støtte med at anlægge en sti rundt i parken.  

- Status på en helhedsplan. Det vurderes, at skolen er den stærkeste ”drivkraft” for byen. Vi 
skal være de drivende i forhold de projekter, der skal igangsættes. Vores oplevelser er 
desværre at der ellers ikke sker så meget med mange projekter i byen. 

- Jacob har indhentet tilbud på græsarmering til ”kys-og-kør”-stykket langs Langkær. 
Tilbuddene er alt for dyre… 

- Der skal udarbejdes en helhedsplan for området. Det er vores vurdering, at skolen bør 
være drivende, hvis der skal sættes en plan i gang for området omkring Parken og skolen. 

- Arbejdsdage hvor der bruges forældre til arbejdsdage med fokus på, hvem der blot er der 
for at ”aftjene sin værnepligt” i forhold til rengøring, og dem der reelt brænder for parken. 

- Christoffer kommer i løbet af foråret til at trække sig fra Parklauget – Jacob Ramsay 
overtager formelt set Christoffers plads, så skolen fortsat har to repræsentanter i 
Parklauget. 

 
12.00-12.30: FROKOST 

 
12.30-14.00: Hvad er Ugelbølle Friskole for en skole i 2024 og frem (og hvordan opnås ejerskab 
omkring den dagsorden blandt medarbejdere) 
En dialog om UF’s fremMd. Skal vi udvide UF helt op Ml 9. klasse eller skal vi lave to spor Ml 6. 
klasse? Der er generelt enighed om, at hvis skolen skal udvides på sigt for at følge med Mden og 
behovet i området, så ønsker vi at prioritere en skole helt op Ml 9. klasse frem for flere parallelle 
spor op Ml 6. klasse. Der er mange prognoser der taler for sMgende børnetal de næste mange år, 
men overbygning er fortsat noget, der har lange udsigter: 
 
Et ”trin 1” kunne være at ombygge så de eksisterende pavilloner kan mernes og afløses af nybyggeri 
Et senere ”trin 2” kunne så være at der på sigt bliver udbygget Ml med plads Ml en 7-9. klasse. 



Vi holder mulighederne åbne, og udvidelsen bør skitsevist lægges ind i en overordnet plan. 
 
Tilfredshedsundersøgelse blandt forældre skal igangsæIes: 

- Hvorfor foretager vi undersøgelsen? 
- Hvad skal vi bruge svarene til? 

Peter og Patricia iværksæIer arbejdet med et oplæg Ml en sådan spørgeramme. 
 
14.00-15.00: Skolens digitale poliZk – status fra udvalget og plan herfra 
Der er holdt møde i udvalget for at sæIe i gang i formulering af den digitale poliMk. I en af de små klasser 
har der været en del modstand i forhold Ml brugen af digitale medier i klassen. 
 
Der findes i Undervisningsministeriet krav Ml undervisning i digital dannelse. Vi bør som bestyrelse have en 
holdning Ml, hvor meget der skal indlægges i undervisningen. 
Et forslag kunne være at indkøbe et klassesæt af iPads, så den enkelte familie ikke skal indkøbe iPads. 
Det er vigMgt, at der sigtes mellem de forskellige faser: 

- Undervisningen 
- Fritidsdelen 
- Udenfor skolen 

 
Brug af medier i undervisningen skal være baseret på underviserens vurdering. Hvornår kan det fagligt 
forklares årsagen Ml brugen af skærme i undervisningen kontra andre undervisningsmetoder.  
 
I friMdsdelen skal der i princippet ikke bruges skærme. Undtagen hvis der er et fælles mål omkring brugen af 
skærme. Et fælles projekt med byggeri af en stor bygning i MinecraR, en FIFA-turnering på PlaystaMon, 
udarbejdelse af egen YouTube-kanal eller en fælles god film.  
 
Vi drøRede hvorvidt der skulle aflåses for iPads og mobiltelefoner. Der er i princippet ikke et ønske om 
strenge regler og begrænsninger, men omvendt hvis det er den måde, der får Mngene Ml at fungere. 
 
Udenfor skolen er det forældrenes ansvar.  
 
Udvalget arbejder videre med den egentlige poliMk, som skal ramme alle børn- og bredt og dækkes alles 
behov. 


